

BELGISCHE SENAAT**SENAT DE BELGIQUE****ZITTING 1984-1985**

12 FEBRUARI 1985

**Ontwerp van wet
tot hervorming van het bedrijfsrevisoraat**

**AMENDEMENT
VAN DE HEER DEWORME**

ART 26

Paragraaf 2 van artikel 146bis, zoals voorgesteld door dit artikel, aan te vullen als volgt :

« In de coöperatieve vennootschappen verenigd in een erkende groepering die beschikt over een dienst voor de controle van de aangesloten vennootschappen, kan de algemene vergadering van de vennooten het toezicht en de controle op de vennootschap evenwel opdragen aan leden, natuurlijke of rechtspersonen, van de controlediensten van de erkende groeperingen.

De leiding van of het toezicht op de controlediensten opgericht binnen de groeperingen moet worden opgedragen aan personen die voldoen aan de criteria bepaald in artikel 4 van de wet van 22 juli 1953 houdende oprichting van een Instituut der Bedrijfsrevisoren, of die een beroepsbekwaamheid bezitten welke vergelijkbaar is met die bepaald in artikel 28 van dezelfde wet van 22 juli 1953. »

Verantwoording

De meeste groeperingen van coöperatieve vennootschappen die erkend zijn in het kader van de Nationale Raad voor de Coöperatie, hebben eigen accountantsdiensten.

R. A 13039*Zie .***Gedr. St. van de Senaat :**

715 (1983-1984) :
 N° 1 : Ontwerp overgezonden door de Kamer van Volksvertegenwoordigers.
 N° 2 : Verslag.
 N° 3 tot 6 : Amendementen.

SESSION DE 1984-1985

12 FEVRIER 1985

**Projet de loi
relatif à la réforme du revisorat d'entreprises**

**AMENDEMENT PROPOSE
PAR M. DEWORME**

ART 26

Compléter le § 2 de l'article 146bis, proposé par cet article, par la disposition suivante :

« Toutefois, dans les sociétés coopératives organisées dans un groupement agréé disposant d'un service chargé du contrôle des sociétés affiliées, l'assemblée générale des sociétaires peut confier les pouvoirs de surveillance et de contrôle de la société à des membres, personnes physiques ou morales des services de contrôle des groupements agréés.

La direction ou la surveillance des services de contrôle organisés au sein des groupements doit être confiée à des personnes qui répondent aux critères prévus à l'article 4 de la loi du 22 juillet 1953 créant l'Institut des Reviseurs d'entreprises ou qui ont une qualification professionnelle équivalente à celle prévue à l'article 28 de cette même loi du 22 juillet 1953. »

Justification

La plupart des groupements de sociétés coopératives agréés pour le Conseil national de la Coopération disposent de leurs propres « services de revision » internes.

R. A 13039*Voir :***Documents du Sénat :**

715 (1983-1984) :
 N° 1 : Projet transmis par la Chambre des Représentants.
 N° 2 : Rapport.
 N° 3 à 6 : Amendements.

Die diensten beschikken over gekwalificeerd personeel met een gedegen beroepservaring en beroepsopleiding, dat volkomen vertrouwd is met de specifieke vorm van de coöperatieve vennootschap.

Waar reeds een instrument bestaat dat de boekhouding van de aangesloten coöperatieve vennootschappen behoorlijk kan controleren, lijkt de verplichting om een beroep te doen op een commissaris-revisor van buiten af een overbodige en dure oplossing. Onder die omstandigheden zal de commissaris-revisor enkel een formele oppervlakkige controle uitoefenen.

Het amendement houdt rekening met de eigen aard van de coöperaties.

Om al die redenen wordt de volgende oplossing voorgesteld :

— de coöperatieve vennootschappen die niet zijn erkend voor de Nationale Raad voor de Coöperatie, vallen onder het gemeen recht;

— de erkende coöperatieve vennootschappen aangesloten bij een groepering die beschikt over een interne accountantsdienst, kunnen de controle op de boekhouding van de vennootschap opdragen aan leden van die dienst.

De keuze geschiedt door dezelfde organen en op dezelfde wijze als voor de andere vennootschappen.

Het spreekt vanzelf dat de personen die instaan voor de leiding van of het toezicht op die groeperingen, moeten voldoen aan de wettelijke eisen inzake diploma en ervaring.

Ces services sont composés de personnel qualifié, offrant des garanties suffisantes de professionnalisme en matière d'expérience et de formation, et qui en outre est tout à fait familier avec la forme spécifique de la coopérative.

Là où il existe déjà un tel instrument qui peut assurer valablement la fonction de révision pour les coopératives affiliées, l'obligation d'avoir recours à un commissaire-reviseur venant de l'extérieur apparaît comme une solution superflue et coûteuse. Dans ces conditions le commissaire-reviseur n'exercerait qu'un contrôle extérieur formel.

Cet amendement tient compte de la spécificité des coopératives.

Pour ces raisons, la solution suivante est retenue :

— les coopératives non agréées pour le Conseil national de la Coopération tomberont sous l'application du droit commun;

— les coopératives agréées affiliées à un groupement disposant de « services de révision » internes pourront confier la révision de la société à des membres des services du groupement.

Ce choix se ferait par les mêmes organes et de la même façon que pour les autres sociétés.

Il va de soi que les personnes qui exercent la direction ou la surveillance de ces groupements devront répondre aux exigences légales en matière de diplôme et d'expérience.

E. DEWORME.